观演 / 博览建筑 PERFORMANCE / EXPO BUILDING

## 中国国际展览中心2~5号馆

Hall 2-5 of the China International Exhibition Center

建成时间 Completion Year: 1985 建设面积 Building Area: 25 000m²



中国国际展览中心 2~5 号馆为一期工程。 为适应展览空间灵活多变的功能要求,每个展 馆大厅由 63m×63m 的正方形大空间组成;展 厅内在标高 4.5m 处沿周边网架柱挑出展廊平 台,不仅扩大了展出面积,也丰富了室内外空间。

4 个展厅之间由 3 个连接体相连。作为展 览馆的主要入口,每个连接体由中央大厅、大 楼梯和步行廊组成,可贯通4个展厅。按照建筑物的功能性质,整组建筑由4个平行六面体展馆组成,色调统一为白色。几何形体的起伏、虚实和曲直对比,带拱顶的门廊、角窗、带圆弧的门楣等元素,简洁的门窗洞口和大片的实墙面,建筑技术与功能的完美结合,创造出具有强烈时代感的建筑造型。







Hall No.2 to Hall No.5 are the first phase of the construction of the China International Exhibition Center. The four exhibition halls are connected by 3 connecting spaces. Considering the requirement of flexibility, each exhibition hall is defined as a 63mX63m square space. Inside the exhibition hall, a gallery corridor is pulled out of the enclosing walls at 4.5m height, which not only extended the space for exhibitions, but also diversified the spaces from both interior and exterior.

The four exhibition halls are connected by three spaces as the main entrance to the exhibition hall, each connecting space includes a central hall, a large staircase and a walking gallery that run through the four exhibition halls. The entire complex consists of four white parallel hexahedral structures. The undulating geometrical forms, the contrast between the imaginary and the reality, between curves and straight lines, arched porches, corner windows, the lintel with arc, the simple doors and windows as

well as large area of solid walls have perfectly combined architectural techniques and functions, creating a form that strongly echoes the Zeitgeist of the era.

